
Canònica de Santa Maria de Vilabertran 

 

Dades de contacte: 

Carrer de l’Abadia, 4, Vilabertran 17760  

972 50 87 87 

https://patrimoni.gencat.cat/ca/monuments/monumentos/canonica-de-santa-maria-de-

vilabertran 

 

Descripció: 

L'església de Vilabertran és el millor exemple que es conserva 

de les canòniques medievals.  

Una canònica és una comunitat de clergues o canonges. 

Aquesta és d'estil romànic  

i pertany a la Canònica de Santa Maria de Vilabertran. 

 

La va fundar el clergue Pere Rigau,  

que va reunir un grup de capellans per viure en comunitat. 

Tres famílies de la noblesa van donar l’església 

a aquesta comunitat religiosa.  

I així es va convertir en una de les primeres canòniques  

de l'Orde de Sant Agustí.  

 

Entre els segles XII (12) i XIII (13)  

es van construir un conjunt d’edificis al voltant del claustre 

per allotjar els membres de la comunitat. 

 

Més endavant, la canònica es va ampliar  

amb la capella funerària de la família Rocabertí 

i un gran pati que donava a les habitacions. 

 

L'edifici més important és l'església.  

A l'interior, hi trobem una creu processional,  

que és la peça d'orfebreria gòtica més gran de Catalunya. 

 

 

 

Quines mesures d’accessibilitat té? 



✔ Places d'aparcament adaptades 

✔ Accés amb gos guia 

✔ Bucle magnètic 

✔ Elements tàctils 

✔ Entrada accessible 

✔ Informació en Braille 

✔ Lavabos accessibles 

✔ Places disponibles per a cadires de rodes 

✔ Zones de descans /Espai Calma 

 

 

Com s’hi arriba? 

Veure en el mapa 

 

 

https://goo.gl/maps/LSTU9tTvUhz4iuu26
https://www.google.com/maps/place/Fundaci%C3%B3+Rafael+Mas%C3%B3+/+Casa+Mas%C3%B3/@41.9853949,2.8250381,18.25z/data=!4m6!3m5!1s0x12bae6e70510223b:0x2e69cc7f3abfb356!8m2!3d41.9860456!4d2.8247897!16s/m/0_xbsbt
https://www.google.com/maps/place/Fundaci%C3%B3+Rafael+Mas%C3%B3+/+Casa+Mas%C3%B3/@41.9853949,2.8250381,18.25z/data=!4m6!3m5!1s0x12bae6e70510223b:0x2e69cc7f3abfb356!8m2!3d41.9860456!4d2.8247897!16s/m/0_xbsbt

